
Zápis a usnesení ze zasedání AS FSV UK 
Datum: 1. 3. 2016 od 15.00 

Místo: Hollar, místnost č. 212 
 

Přítomni: 
Za pedagogickou komoru: 

Ing. Mgr. Olga Angelovská; RNDr. Michal Červinka, Ph.D.; PhDr. Ondřej Ditrych, MPhil, 

Ph.D.; PhDr. David Emler, Ph.D.; doc. PhDr. Jan Halada, CSc.; PhDr. Vilém Novotný, Ph.D.; 

Mgr. Michal Paulus; PhDr. Kamil Švec, Ph.D.; Mgr. Karel Svoboda, Ph.D.; Mgr. Tomáš 

Weiss, M.A., Ph.D. 

 

Za studentskou komoru: 

Bc. Miroslav Čermák; Ema Fischerová; Mgr. et Mgr. Markéta Havelková; PhDr. Karel Höfer; 

Bc. Jaroslav Ježek; Mgr. Karolína Musilová; Bc. Kateřina Písačková; Libor Ulrich 

 

Omluveni: Mgr. Bc. Tereza Svobodová, B.A. 
 

Dále nepřítomni: Ondřej Doskočil 
 
Hosté: Proděkanka pro ekonomiku PhDr. Natálie Švarcová Ph.D.; proděkanka pro 
zahraniční styky PhDr. Zuzana Kasáková; Ph.D.; proděkan pro vědu a výzkum a pro 

doktorské studium doc. PhDr. Michal Kubát, Ph.D.; proděkan pro rozvoj JUDr. PhDr. Tomáš 

Karásek, Ph.D.; proděkan pro vnější vztahy doc. MgA. Filib Láb, Ph.D.; proděkan pro studijní 

záležitosti a další formy vzdělávání, statutární zástupce děkana PhDr. Ing. Petr Soukup; 

Mgr. Lenka Doleželová 

 

1. Zahájení a informace o činnosti předsednictva AS FSV UK 
 
D. Emler zahájil jednání AS FSV UK a přivítal hosty. Informoval o činnosti předsednictva od 

posledního zasedání AS FSV UK. 

 

Usnesení č. 1: AS FSV UK bere na vědomí informace o činnosti předsednictva za uplynulé 
období. 

Schváleno tichým souhlasem. 
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2. Schválení návrhu programu a zápisu z minulého jednání AS FSV UK 
 

D. Emler představil novou podobu sestavování programu jednání AS FSV UK, v jehož rámci 

konkrétní předkladatelé ručí za včasné dodání materiálů včetně názvu bodu a navrhovaného 

usnesení.  

 

Usnesení č. 2: AS FSV UK schvaluje program zasedání 1. 3. 2016. 
Pro: Angelovská, Červinka, Ditrych, Emler, Halada, Novotný, Paulus, Švec, Svoboda, Weiss, 

Čermák, Fischerová, Havelková, Höfer, Ježek, Musilová, Písačková, Ulrich 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 

Nepřítomni: Doskočil, Svobodová 

Schváleno 
 
Usnesení č. 3: AS FSV UK schvaluje zápis ze zasedání 2. 2. 2016. 
Pro: Angelovská, Červinka, Ditrych, Emler, Halada, Novotný, Paulus, Švec, Svoboda, Weiss, 

Čermák, Doskočil, Fischerová, Havelková, Höfer, Ježek, Musilová, Písačková, Ulrich 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 

Nepřítomni: Doskočil, Svobodová 

Schváleno 
 

3. Zprávy z komisí 
 
Ekonomická komise se sešla dvakrát. Na prvním jednání proběhla volba předsedy  K. 
Švece. Na druhém zasedání probírala EK primárně Dlouhodobý záměr FSV UK a další body 

programu AS FSV UK. 

 

Legislativní komise se sešla jednou, kdy proběhla volba předsedy  M. Červinky. Zaobírala 
se úpravami jednacího řádu VR FSV UK. Dále si definovala své cíle a agendu do období 

svého působení  např. revize základních fakultních dokumentů, revize volebního a 

jednacího řádu AS FSV UK ohledně studentských mandátů při přechodu z jednotlivých 

stupňů studia, definování akademického obce v jednacím a volebním řádu, zlepšení 

fungování webových stránek ohledně přístupu k aktuálním verzím fakultních dokumentů, aj. 
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Studijní komise se sešla již třikrát. Zvolila si za svou předsedkyni M. Havelkovou. Na 
prvním svém zasedání s proděkanem Soukupem komise probírala návrhy dlouhodobějšího 

rázu  např. podpora bakalářské a magisterské vědy ze stipendijního fondu. Dále 

projednávala návrh harmonogramu a.r. 2016/2017 a dvě předložené akreditace.  

 
Sociální komise se nesešla. 
 
Komise pro PR se nesešla.  
 
Komise pro rozvoj se sešla jednou, jejím předsedou byl zvolen J. Ježek. 
 
 

4. Studentské peníze 
 
M. Čermák informoval o agendě studentských peněz. O podporu žádalo celkem 15 projektů 

napříč fakultou. Celkově byla přidělena částka 67 500 Kč, a to celkem třinácti projektům. 

Studentská komora se nadále zavázala novelizovat parametry kapitoly Studentských peněz 

do dalšího zasedání (květen). 

M. Červinka se zeptal, zda jsou při rozhodování zvýhodněny projekty, které mají celofakultní 

přesah. M. Čermák odpověděl, že dopad a celofakultní charakter projektů je jedním z 

klíčových hodnoticích kritérií pro přidělení podpory. 

 
Usnesení č. 4: AS FSV UK bere na vědomí informace o čerpání studentských peněz. 
Pro: Angelovská, Červinka, Ditrych, Emler, Halada, Novotný, Paulus, Švec, Svoboda, Weiss, 

Čermák, Doskočil, Fischerová, Havelková, Höfer, Ježek, Musilová, Písačková, Ulrich 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 

Nepřítomni: Doskočil, Svobodová 

Schváleno 
 

5. Akreditace MAS a EPaS 
 
 
Proděkan pro studium P. Soukup představil nové obory a pochválil předkladatele návrhu za 

úroveň zpracování.  
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Za předkladatele T. Weiss představil strukturu nových oborů a přiblížil spolupráci s 

partnerskými univerzitami v Leidenu, Krakově a Barceloně. 

 

Předsedkyně Studijní komise M. Havelková přiblížila kladné stanovisko Studijní komise 

postoupit oba akreditační spisy Vědecké radě FSV UK. Připomenula rozpravu Studijní 

komise, na základě které se jeden z předkládaných oborů s původním názvem Master in 

International Studies přejmenovává na Master in Area Studies. 

 

O. Ditrych se zeptal na již existující obor nesoucí jméno “Václav Havel” v Leidenu. T. Weiss 

vysvětlil detaily tohoto oboru a připomněl existenci specializace IMS FSV UK  

EUROPAEUM.  

 

M. Červinka zmínil drobné chyby v listu G, kde se rozcházely informace mezi oběma 

akreditacemi přesto, že personální obsazení je prakticky identické. T. Weiss přislíbil 

připomínky zapracovat a výše zmíněné informace sjednotit. 

 

K. Höfer se zeptal na diplomové semináře a kreditní ohodnocení stáží v rámci EPaS 

akreditace. Problematiku senátu detailně přiblížil T. Weiss.  

 
Usnesení č. 5: AS FSV UK doporučuje Vědecké radě FSV UK schválení akreditace 
navazujícího magisterského oboru Master in Area Studies (po zapracování připomínek). 

Pro: Angelovská, Červinka, Ditrych, Emler, Halada, Novotný, Paulus, Švec, Svoboda, Weiss, 

Čermák, Doskočil, Fischerová, Havelková, Höfer, Ježek, Musilová, Písačková, Ulrich 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 

Nepřítomni: Doskočil, Svobodová 

Schváleno 
 

Usnesení č. 6: AS FSV UK doporučuje Vědecké radě FSV UK schválení akreditace 
navazujícího magisterského oboru European Politics and Society: Vaclav Havel Joint Master 

Programme (po zapracování připomínek). 

Pro: Angelovská, Červinka, Ditrych, Emler, Halada, Novotný, Paulus, Švec, Svoboda, Weiss, 

Čermák, Doskočil, Fischerová, Havelková, Höfer, Ježek, Musilová, Písačková, Ulrich 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 
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Nepřítomni: Doskočil, Svobodová 

Schváleno 
 
 

6. Představení výsledku výběrového řízení na pozici tajemníka FSV UK 
 
Proděkanka N. Švarcová představila výsledek výběrového řízení na tajemníka FSV UK, ve 

kterém zvítězila Mgr. Doleželová (současná vedoucí ekonomického oddělení). Nová 

tajemnice se AS FSV UK představila a popsala své předešlé pracovní zkušenosti. 

 

Usnesení č. 7: AS FSV UK bere na vědomí výsledek výběrového řízení na tajemníka FSV 
UK. 

Pro: Angelovská, Červinka, Ditrych, Emler, Halada, Novotný, Paulus, Švec, Svoboda, Weiss, 

Čermák, Doskočil, Fischerová, Havelková, Höfer, Ježek, Musilová, Písačková, Ulrich 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 

Nepřítomni: Doskočil, Svobodová 

Schváleno 
 

7. Úprava Jednacího řádu Vědecké rady FSV UK 
 
Proděkan M. Kubát představil návrh úpravy Jednacího řádu Vědecké rady FSV UK. Úprava 

již byla projednána na rozšířeném kolegiu děkana FSV UK. 

 

M. Červinka shrnul připomínky legislativní komise. Tyto připomínky směřovaly převážně na 

proces hlasování per rollam Vědecké rady, kdy představil návrhy inspirované u jiných fakult 

UK. Legislativní komise dále navrhla vyřazení Článků č. 2 a č. 3, které jsou přímými přepisy 

ze statutu FSV UK, který je nadřazeným předpisem Jednacího řádu VR FSV UK.  

Legislativní komise navrhla úplné smazání těchto článků a nahrazení formulací “Působnost 

a složení Vědecké rady FSV UK stanoví Statut FSV UK”.  

Dále M. Červinka přiblížil několik dílčích změn, se kterými legislativní komise nebyla 

spokojena. 

 

Na podněty legislativní komise reagoval proděkan M. Kubát. K oběma návrhům legislativní 

komise  změně způsobu navrženého hlasování per rollam a okamžitého smazání obou 
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článků z Jednacího řádu VR FSV UK  vyjádřil negativní stanovisko, resp. apeloval na 

Senát, aby neschvaloval Jednací řád VR FSV UK s navrženými připomínkami legislativní 

komise bez možnosti VR se k navrhované změně vyjádřit. Proděkan M. Kubát doporučil 

variantu dalších konzultací AS FSV UK s VR FSV UK. 

 

Proběhla další diskuze mezi M. Červinkou a proděkanem Kubátem, do které se zapojili mj. 

V. Novotný a O. Ditrych. 

 

 

Usnesení č. 8: AS FSV UK žádá proděkana M. Kubáta, aby předložil VR FSV UK návrh AS 
FSV UK na vyškrtnutí článků č. 2 a č. 3 z jednacího řádu VR FSV UK nebo jejich nahrazení 

odkazem na statut FSV UK.  

Pro: Červinka, Ditrych, Emler, Halada, Novotný, Paulus, Švec, Svoboda, Weiss, Čermák, 

Doskočil, Fischerová, Havelková, Höfer, Ježek, Musilová, Písačková, Ulrich 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 

Nepřítomni: Angelovská, Doskočil, Svobodová 

Schváleno 
 

 
8. Návrh principů rozdělení institucionální podpory pro rok 2016 na jednotlivé 

programy PRVOUK 
 

Proděkan M. Kubát představil návrh principů přerozdělování institucionální podpory pro rok 

2016 na jednotlivé programy PRVOUK a dále nastínil proces adaptace nového programu 

PROGRES. Senátoři v diskusi vyjádřili přesvědčení, že není zapotřebí znovu schvalovat 

principy, které jsou již v této podobě platné. 

 

Usnesení č. 9: AS FSV UK bere na vědomí platné znění principů rozdělení institucionální 
podpory pro rok 2016 na jednotlivé programy PRVOUK. 

Pro: Červinka, Ditrych, Emler, Halada, Paulus, Švec, Svoboda, Weiss, Čermák, Doskočil, 

Fischerová, Havelková, Höfer, Musilová, Písačková, Ulrich 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 

Nepřítomni: Angelovská, Novotný, Doskočil, Ježek, Svobodová 
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Schváleno 
 
 

9. Harmonogram akademického roku 2016/2017 
 
Proděkan P. Soukup stručně představil návrh Harmonogramu akademického roku 

2016/2017. 

 

M. Havelková představila drobné výhrady studijní komise ohledně dublování některých 

informací v Harmonogramu. 

 

K. Švec navrhuje posunutí trvání zkouškového období do 16. září, což proděkan Soukup 

nepokládal za problém. 

 

T. Weiss tlumočil dotaz vedení IMS FSV UK, proč je harmonogram posunutý “o týden 

dopředu”, přičemž výuku povolují rektorátní předpisy od 1. 10. a výuka na FSV UK od 29. 9. 

již byla RUK kritizována. T. Weiss dále kritizoval brzký zápis českých studentů do předmětů 

12. 9. (placení zahraniční studenti až 22. 9.) a poprosil o koordinaci s OZS FSV UK ohledně 

předstihu v zápisu českých studentů. 

   

P. Soukup oponoval faktem, že již sedm fakult UK začíná učit dříve. Výjimka posunutí 

začátku platí pro FSV dlouhodobě a byla potvrzena na únorovém setkání studijních 

proděkanů. 

 

Proděkan Soukup závěrem poděkoval za všechny připomínky a přislíbil jejich zapracování. 

 

Usnesení č. 10: AS FSV UK schvaluje Harmonogram akademického roku 2016/2017 po 
zapracování připomínek. 

Pro: Červinka, Ditrych, Emler, Halada, Novotný, Paulus, Švec, Svoboda, Weiss, Čermák, 

Fischerová, Havelková, Höfer, Musilová, Písačková, Ulrich 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 

Nepřítomni: Angelovská, Doskočil, Ježek, Svobodová 

Schváleno 
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10. Stanovení poplatků spojených se studiem na akademický rok 2015/2016 a 
2016/2017 

 

Proděkan P. Soukup představil dokument ohledně stanovení poplatků spojených se studiem 

na další akademické roky. 

 

M. Červinka vznesl dotaz ohledně nejednoznačné metodiky posuzování slev na poplatcích 

na jednotlivých institutech. Nadále M. Červinka přednesl myšlenku, že úlevy na poplatcích 

by měly být chápány jakožto odměna, nikoli pouhé odpouštění. M. Červinka by rád zavedl i 

diplomy kladně hodnotící studijní výsledky studenta, jemuž je poplatek prominut.  

P. Soukup reagoval na podněty, kdy přiblížil proceduru posuzování úlev, zmínil nemožnost 

označit tyto slevy v oficiálních dokumentech jako “odměny”. 

 

Usnesení č. 11: AS FSV UK schvaluje výši poplatků spojených se studiem na akademické 
roky 2015/2016 a 2016/2017. 

Pro: Červinka, Ditrych, Emler, Halada, Novotný, Paulus, Švec, Svoboda, Weiss, Čermák, 

Fischerová, Havelková, Höfer, Musilová, Písačková, Ulrich 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 

Nepřítomni: Angelovská, Doskočil, Ježek, Svobodová 

Schváleno 
 

11. Dlouhodobý záměr FSV UK 
 
Proděkan F. Láb představil plnění dlouhodobého záměru FSV UK na roky 2010  2015.  

 

T. Weiss podotkl, že předložený dokument ohledně plnění dlouhodobého záměru, resp. jeho 

poslední aktualizace, neobsahuje body v kompetenci děkana FSV UK, tedy především 

informaci o kariérním řádu FSV UK a o fakultních insigniích. 

 

M. Červinka vznesl další připomínky k předloženému dokumentu, zejména vyjádřil 

nespokojenost s celkovou formou předložené zprávy ohledně plnění dlouhodobého záměru 

a s pasáží proděkana pro vědu a výzkum a pro doktorské studium a proděkana pro vnější 

vztahy. 
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M. Havelková vznesla dotaz, proč v aktualizaci dlouhodobého záměru naprosto chybí 

agenda doktorského studia. Z dotazu vyplynula debata, kdo plnění této agendy měl ve 

zkoumaném období na starosti. 

Proděkan Kubát přišel s vysvětlením, že PGS spadá do jeho agendy pouze rok, a z tohoto 

důvodu plnění dlouhodobého záměru nedodal. Proděkana Kubáta doplnila proděkanka 

Švarcová, která spravovala agendu PGS před ním. Poté proběhla rozsáhlá debata ohledně 

kvalit faktického plnění PGS agendy a zpracování podkladů na zasedání AS FSV UK. 

Do následné diskuze se zapojili K. Švec, V. Novotný a M. Paulus. 

 

Po studijní problematice byla probírána otázka internacionalizace vědy a nabírání 

zahraničních odborníků  odpovídali proděkani M. Kubát a F. Láb.  

Následným tématem byla problematika proděkana pro rozvoj T. Karáska. Prvním 

podtématem byl akademický kariérní řád, jehož specifika a fungování přiblížil proděkan M. 

Kubát. V. Novotný se nadále obrátil na proděkana Karáska ohledně tématu budovy Krystal. 

 

M. Havelková se následně zeptala na problematiku Erasmus+ Praktických stáží a 

rozdělování kvót na jednotlivé instituty. Vedení FSV UK přislíbilo připravit vyjádření na příští 

zasedání. Problematiku přerozdělování kvót zmínil i V. Novotný, ale pro nepřítomnost 

proděkanky pro zahraniční styky bude vyjádření předneseno rovněž na příštím zasedání AS 

FSV UK. 

 

Usnesení č. 12: AS FSV UK bere na vědomí plnění Dlouhodobého záměru FSV UK. 
Pro: Červinka, Emler, Novotný, Paulus, Švec, Svoboda, Čermák, Havelková, Musilová, 

Písačková, Ulrich 

Proti: nikdo 

Zdržel se: nikdo 

Nepřítomni: Angelovská, Ditrych, Halada, Weiss, Doskočil, Fischerová, Höfer, Ježek, 

Svobodová 

Schváleno 
 

12. Prezentace AS FSV UK  web, facebook, Google Apps 
 
Proděkan F. Láb nabídl senátorům možnost oficiálního fakultního focení, které proběhne 

dne 20. 4. 2016. Senátoři mohou této možnosti využít pro účely prezentace AS FSV UK. 

9 



M. Červinka připomenul, že každá budova FSV obsahuje schránku na podněty určené AS 

FSV UK. Do příštího zasedání by bylo záhodno, aby jednotliví senátoři zjistili, jak v 

jednotlivých budovách schránky fungují, a kdo je jejich správcem. 

K. Písačková přislíbila svolání komise pro PR, která se bude zaobírat agendou tohoto bodu. 

Otázka prezentace AS FSV UK bude řešena na příštím zasedání 5. dubna 2016. 

 

13. Různé 
 
Insignie FSV UK 
 
M. Čermák se zeptal na stav situace ohledně fakultních insignií. Proděkanka Švarcová a 

proděkan Láb popsali, že zdárně proběhlo výběrové řízení na motiv a motto fakultních 

insignií. Tyto vysoutěžené návrhy jsou nyní ověřovány komisí latinářů a heraldiků, po jejichž 

vyjádření se celá záležitost posune směrem ke zhotovení. 

 

Zapsal: Miroslav Čermák 

 
David Emler 
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